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De Commissie voor Economie, Werk, Sociale Economie, Wetenschap en Innovatie hield 

op 7 januari 2021 een gedachtewisseling over de stand van zaken van de aanpak 

van de coronacrisis in het beleidsdomein Economie, Wetenschap en Innovatie. 

 

De door de minister getoonde presentatie is terug te vinden op de dossierpagina 

van dit document op www.vlaamsparlement.be.  

 

(Deze vergadering werd als videoconferentie georganiseerd.)  

I. Inleidende uiteenzetting 

Hilde Crevits, viceminister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van 

Economie, Innovatie, Werk, Sociale Economie en Landbouw, behandelt achtereen-

volgens de stand van zaken van de beperkende maatregelen, de sociaal-economische 

impact en de roadmap naar herstel. 

1. Beperkende maatregelen 

De bedrijven en zeker de handel, de horeca en sommige diensten kregen voor de 

tweede keer belangrijke beperkingen opgelegd om de verspreiding van het virus 

te bestrijden. Sinds 1 december 2020 zijn een aantal zaken, onder andere musea, 

terug opgestart, maar de restaurants en cafés blijven dicht en ook de kappers en 

andere niet-essentiële contactberoepen blijven gesloten. De activiteiten van nacht-

winkels en de logiessector, zoals de hotels, blijven aan beperkingen onderhevig. 

De sluiting van discotheken en sauna’s blijft van toepassing. Er is een verplichting tot 

thuiswerk. Events en cultuur- en sportmanifestaties kunnen niet doorgaan met publiek. 

Reizen naar het buitenland zijn afgeraden en er zijn quarantaineverplichtingen bij 

de terugkeer uit een rode zone.  

 

De minister gewaagt van een ongeziene gezondheidscrisis, waarin ondertussen 

650.000 landgenoten met het virus besmet raakten, van wie er bijna 50.000 in 

een ziekenhuis moesten worden opgenomen. Bijna 20.000 mensen zijn gestorven. 

Gelukkig hebben de genomen maatregelen een zeer groot effect. De besmettingen 

en ziekenhuisopnames zijn de laatste weken sterk teruggevallen. Er zijn nu minder 

dan 1600 bevestigde besmettingen per dag en circa 130 ziekenhuisopnames.  

 

Op het overlegcomité van vrijdag 8 januari 2021 zal de situatie worden herbekeken. 

De hamvraag is of er al voldoende garanties zijn om een verbetering in het vooruit-

zicht te stellen. De mensen in de genoemde sectoren en de contactberoepen missen 

een perspectief, zowel de zelfstandigen als de mensen in loondienst. Werknemers 

die geen al te hoog loon hebben, zoals in de horeca, vallen in de tijdelijke werkloos-

heid terug op 75 procent daarvan en dat treft hen bijzonder hard.  

2. Sociaal-economische impact 

De sociaal-economische impact is bijzonder groot. Het ondernemersvertrouwen en 

het vertrouwen bij consumenten zijn fors gedaald in de maanden maart en april 

2020. Doorheen de zomer van 2020 is het herstel ingezet en de tweede lockdown 

lijkt een beperkte bijkomende negatieve impact te hebben. Vooral het consumenten-

vertrouwen heeft zich op het einde van 2020 herpakt.  

 

Ook de cijfers van UNIZO over het aantal nieuw opgestarte bedrijven zijn hoopgevend. 

Verder herstel van de economie zal afhangen van het voorkomen van een derde 

golf en een voorspoedige vaccinatiecampagne. 

  

De impact op het bbp in 2020 is volgens de minister minder verwoestend dan eerst 

gevreesd, maar blijft toch zeer groot. De Nationale Bank raamt de krimp op 6,7 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=11500
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procent voor 2020. De vooruitzichten zijn echter niet ongunstig: plus 3,5 procent 

in 2021 en nog eens plus 3,1 procent in 2022. De tweede golf zorgt evenwel voor 

een vertraging in het hernemen van de economische activiteit. Dat betekent dat 

het tot diep in 2023 zal duren eer de welvaartsproductie terug op het niveau zit 

van voor de uitbraak van het coronavirus.  

 

Op de arbeidsmarkt zal de impact van de crisis zich met enige vertraging voltrekken. 

Daar waar het banenverlies in 2020 nog beperkt kan blijven tot tienduizend jobs, is 

de verwachting dat door herstructureringen en faillissementen in 2021 ruim 56.000 

banen verloren zullen gaan. Pas in 2022 wordt een groei van de werkgelegenheid 

verwacht, maar lang niet op het niveau van 2019.  

 

Een toename van de faillissementen lijkt onafwendbaar. De Vlaamse Regering 

heeft daarom de capaciteit bij Dyzo vzw fors opgedreven en zal tijdig met de part-

ners van het contract Ondernemerschap overleggen om binnen de dienstverlening 

de nodige nadruk te leggen op preventie van falingen en een goede doorstart.  

3. Roadmap naar herstel 

Van bij de uitbraak van de crisis heeft de minister aangegeven dat de Vlaamse 

Regering een duidelijke routekaart naar het economische herstel voor ogen heeft. 

Ze toont de drie fasen daarvan op een schema. Eerst en vooral moet ervoor worden 

gezorgd dat de bedrijven door de crisis komen via noodzakelijke directe steun. In 

tweede instantie is het nodig om ook de financiering en het eigen vermogen van de 

ondernemingen te ondersteunen, zodat ze voldoende veerkracht aan de dag kunnen 

leggen. Tot slot moeten gerichte maatregelen voor een economische relance wor-

den genomen. Door die maatregelen krijgen de groei en de werkgelegenheid extra 

impulsen. De minister overloopt deze drie fases, beginnend met de directe crisis-

maatregelen.  

3.1. Directe crisismaatregelen 

Met premies via VLAIO voor verplichte sluitingen en omzetverlies vangt de Vlaamse 

Regering de eerste effecten van de coronacrisis op. Op die manier zorgt zij ervoor 

dat bedrijven die gezond waren voor de crisis, een goede kans hebben op een 

doorstart. De minister onderstreept daarbij dat die tijdelijke en gerichte steun echt 

noodzakelijk is. Stellen dat het vrijblijvende subsidies zijn waarmee het best wordt 

gestopt, is onjuist. Er zijn zeer concrete en harde argumenten om deze steun aan 

de ondernemers te blijven geven: 

− Om te beginnen zijn de bedrijven niet verantwoordelijk voor het feit dat ze 

geen inkomsten hebben. Het is de overheid die de beperkingen of sluitingen 

oplegt. Het is dan ook logisch dat daartegenover een compensatie staat.  

− Bedrijven onnodig overkop laten gaan, zou bovendien veel grotere maatschappe-

lijke kosten met zich brengen. Mensen verliezen hun job, ondernemers en hun 

familie een inkomen. Zij worden allemaal afhankelijk van een vervangingsinkomen, 

veelal voor een langere periode dan de coronacrisis.  

− Daar komt bij dat onnodige faillissementen ook een domino-effect hebben 

doorheen de toeleveringsketens, waardoor de economische en maatschappe-

lijke kosten nog toenemen.  

− Ten vierde zijn er bewijzen dat de steun werkt en bedrijven kansen geeft voor 

een doorstart. Graydon becijferde dat na de eerste lockdown nog steeds 71 

procent van de Vlaamse bedrijven financieel gezond en schokbestendig was, 

ten opzichte van 89 procent voor de crisis. Zonder de overheidsmaatregelen 

zou het aantal financieel gezonde en schokbestendige ondernemingen tot 48 

procent zijn gedaald. 

 

Enkele premiesystemen werden al in uitvoering gebracht en afgesloten. Begin 2021 zijn 

er steunaanvragen mogelijk via het Vlaams Beschermingsmechanisme voor de laatste 
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zes weken van 2020 (fase III) en wordt ook de steun voor de maanden januari en 

februari 2021 in de steigers gezet (fase IV). Verder is er ook een globalisatiepremie 

voor nog niet gedekte zeer zware verliezen in 2020. De minister overloopt de stand 

van zaken. 

 

Afgesloten premies en terugvorderingen 

 

Voor de periode van half maart 2020 tot half november 2020 zijn bijna 300.000 

steundossiers behandeld door VLAIO en werd meer dan 1,7 miljard euro aan premies 

uitgekeerd. De begunstigden van die premies waren in hoofdzaak zelfstandigen of 

kleine bedrijfjes uit horeca, handel en de eventsector. De minister toont daarbij de 

bedragen per maatregel in een tabel.  

 

De belangrijkste maatregel was de coronahinderpremie met circa 106.000 begun-

stigden voor 1,1 miljard euro. De aanvragen voor het nieuwe Vlaams Beschermings-

mechanisme (steun van 1 oktober tot half november 2020) werden pas einde 2020 

afgesloten. VLAIO noteerde meer dan 62.000 aanvragen voor bijna 176 miljoen 

euro, waarvan al 160 miljoen euro is uitbetaald.  

 

Zoals al meermaals toegelicht, wordt ook ingezet op controle. Daartoe zijn bij de 

inspectiedienst van VLAIO tien extra controleurs in dienst genomen. Intussen zijn 

er meer dan zesduizend terugvorderingen gebeurd voor meer dan 46 miljoen euro. 

Het gaat hoofdzakelijk om onterecht aangevraagde hinderpremies. De controles 

op de steun op basis van omzetverlies worden nu opgestart.  

 

Vlaams Beschermingsmechanisme III en IV 

 

De volgende slide betreft het Vlaams Beschermingsmechanisme III en IV. In de 

eerste dagen van 2021 zijn al 17.843 aanvragen ingediend en werd een bedrag 

van 43,5 miljoen euro in uitbetaling gesteld. Dat toont volgens de minister aan dat 

het systeem goed functioneert en dat ondernemers goed de weg vinden naar de 

webapplicaties van VLAIO.  

 

In fase IV van het Vlaams Beschermingsmechanisme, de eerste twee maanden van 

2021, blijven de modaliteiten en steunbedragen dezelfde. Deze fase zal wel worden 

aangemeld bij de Europese Commissie onder het tijdelijk staatssteunkader. Door 

de opeenvolgende premies in 2020 dreigt voor een aantal grotere bedrijven immers 

het maximum volgens de De-minimisverordening te worden bereikt. De aanmelding 

maakt echter steun tot een totaalbedrag van 800.000 euro per onderneming toe-

laatbaar.  

 

Globalisatiepremie 

 

De minister heeft aan de Vlaamse Regering voorgesteld om een globalisatiepremie 

in het leven te roepen, waarvan ze de krachtlijnen voorstelt. De premie is van 

toepassing op ondernemingen die doorheen de hele coronacrisis, dus in de laatste 

drie kwartalen van 2020, uiterst zware omzetverliezen hebben geleden, maar voor 

de coronacrisis zeer gezond waren. ‘Zware omzetverliezen’ wordt omschreven als 

minstens 70 of zelfs 90 procent omzetverlies. Bedrijven die zich in die situatie 

bevinden, kunnen een totaal van 10 procent van hun omzet van 2019 aan steun 

krijgen. De bestaande plafonds worden aanzienlijk verhoogd. De reeds ontvangen 

VLAIO-premies worden daarvan afgetrokken.  

 

Voor deze steunmaatregel wordt gebruikgemaakt van een specifieke clausule voor 

steun voor vaste kosten opgenomen in het tijdelijke staatssteunkader. De omvang 

van de steun moet beperkt blijven tot een percentage van de niet door inkomsten 

gedekte vaste kosten. Voor kleine bedrijven is dat tot 90 procent daarvan, voor andere 



621 (2020-2021) – Nr. 1 7 

  Vlaams Parlement 

bedrijven tot 70 procent. Deze maatregel wordt dus aangemeld bij de Europese 

Commissie.  

 

Met de maatregel wordt expliciet gefocust op de grotere bedrijven met belangrijke 

tewerkstelling, die door de beperkte generieke premiestelsels niet afdoende worden 

ondersteund. Dat geldt in het bijzonder voor de grotere, vaak ook internationaal 

actieve, spelers in de evenementen- en de vrijetijdsindustrie. Die Vlaamse top-

bedrijven zijn bijzonder zwaar getroffen en zijn diep in hun reserves moeten gaan om 

stand te houden. Zij kunnen ook een hefboom zijn voor het voorspoedige herstel 

van de globale eventsector met zijn vele kleinere onderaannemers, toeleveranciers 

en freelancers.  

 

Om die reden zal de maatregel enkel openstaan voor ondernemingen met een 

neergelegde jaarrekening. De omvang van de steun wordt bovendien gemodu-

leerd, enerzijds in functie van de omzetverliezen en anderzijds in functie van de 

directe tewerkstelling in loondienst die de onderneming creëert. De minister toont 

een schema met de verdeling van de steunplafonds ten opzichte van het aantal 

werknemers. Bedrijven met een zeer grote omzet en minstens twintig werknemers 

worden gelijkgesteld met de categorie ondernemingen met tweehonderd of meer 

werknemers.  

 

De minister heeft VLAIO de opdracht gegeven de maatregel juridisch uit te werken 

en de aanmelding bij Europa voor te bereiden. Zij hoopt de komende weken een 

ontwerpbesluit te finaliseren en aan de Vlaamse Regering ter goedkeuring voor te 

leggen.  

3.2. Financieren en solvabiliteit ondersteunen 

Het tweede pakket aan maatregelen betreft de ondersteuning van de financiering 

van ondernemingen. Om tegemoet te komen aan de kredietnood op middellange 

termijn heeft de Vlaamse Regering verschillende instrumenten in gereedheid ge-

bracht. Die dragen in belangrijke mate ook bij tot de versterking van de solvabiliteit 

of het eigen vermogen van de betrokken bedrijven.  

 

In de eerste plaats zijn er bij de financieringsmaatschappij PMV een aantal inte-

ressante leningen voor kmo’s en zelfstandigen. Zij kunnen een achtergestelde le-

ning bekomen voor bedragen van 25.000 euro tot zelfs meer dan 3 miljoen euro. 

Dit is volgens de minister een belangrijk instrument om jonge onderzoeksgedreven 

bedrijven, de zogenaamde start-ups en scale-ups, door de moeilijke periode te 

helpen. Een specifiek instrument voor de handel en horeca is de handelshuurlening, 

waarop de minister later zal ingaan. 

 

Ten tweede worden ook overheidswaarborgen verstrekt via PMV/z en Gigarant. Die 

waarborgen zorgen ervoor dat bedrijven in moeilijke omstandigheden bij hun bank 

toch de nodige langetermijnkredieten kunnen bekomen.  

 

Verder werden initiatieven genomen om vrienden, familie en andere burgers fiscaal 

te stimuleren om geld ter beschikking te stellen van kmo’s. Hun spaargeld wordt 

gemobiliseerd via een verruiming van de Winwinlening, Vriendenaandelen en het 

Welvaartsfonds.  

 

Tot slot vermeldt de minister het specifieke instrument voor de financiering van 

toekomstige evenementen via voorschotten.  

 

Maatregelen van PMV en Gigarant 

 

De minister zoomt in op de voorlopige resultaten van de verschillende instrumenten 

van PMV en Gigarant, waarvan ze de cijfers indrukwekkend noemt.  
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Wat de coronaleningen of achtergestelde leningen op drie jaar betreft, werden in 2020 

in totaal 358 dossiers goedgekeurd, goed voor een totaal kredietbedrag van 155 

miljoen euro. Gemiddeld werd een kredietbedrag van 432.000 euro toegekend. De 

termijn om een aanvraag in te dienen voor een coronalening is inmiddels verlengd 

tot 15 april 2021, om de Vlaamse ondernemers met dat instrument verder te onder-

steunen.  

 

Daarnaast zijn er de verschillende waarborginstrumenten. Bij de waarborgen tot 1,5 

miljoen euro zijn er de generieke waarborgregeling en de coronacrisiswaarborgen. 

Volgens de laatste cijfers (tot 30 november 2020) gaat het om 1748 generieke 

waarborgen en zeventien coronacrisiswaarborgen, voor een waarde van respectieve-

lijk 267 miljoen euro en 3,77 miljoen euro.  

 

Verder zijn er de Gigarantwaarborgen, voor bedragen boven de 1,5 miljoen euro. 

Gigarant verleende al twintig COVID-19-waarborgen voor een totaalbedrag van 

359 miljoen euro. Op de individuele dossiers kan de minister niet ingaan, maar ze 

geeft wel mee dat de regering met dat instrument naar haar gevoel zeer juist mikt. 

Het gaat om bedrijven waarop de impact van de coronacrisis zeer groot is, en waar 

de tussenkomst het verschil maakt om het Vlaamse economische weefsel, en dus 

de Vlaamse welvaart, intact te houden. 

 

Activeren spaargeld 

 

Ook de maatregelen voor het activeren van het spaargeld komen echt op snelheid. De 

uitbreiding en de versoepeling van de voorwaarden van de Winwinlening heeft voor 

een vliegende start gezorgd. In 2020 werden er maar liefst 4166 Winwinleningen 

afgesloten, goed voor een totaalbedrag van meer dan 100 miljoen euro. In 2019 

waren dat er nog 2634, voor een bedrag van 62,5 miljoen euro. Dat is volgens de 

minister een gigantische uitbreiding, zonder dat er al een grote communicatie-

campagne over werd gevoerd. De uitbreiding en de versoepeling van de voorwaarden 

van de Winwinlening zijn pas in oktober 2020 gelanceerd. Ten opzichte van 2019 

was er in laatste drie maanden van 2020 een stijging van bijna 170 procent in het 

aantal afgesloten leningen. In de laatste drie maanden van 2020 alleen werd voor 

bijna 52 miljoen euro Winwinleningen verstrekt, meer dan in 2016 over een heel 

jaar. Dit resultaat overtreft de verwachtingen van de Vlaamse Regering. 

 

Voor het Vriendenaandeel, dat daar nauw mee samenhangt, zit de minister in de 

laatste rechte lijn. Zij wacht nog op het advies van de Raad van State om naar de 

Vlaamse Regering te stappen voor de definitieve goedkeuring. De minister kondigt, 

zoals eerder toegezegd, een brede informatiecampagne aan.  

 

Een derde belangrijk initiatief is het Welvaartsfonds, waarvoor de Vlaamse over-

heid in een startkapitaal van 240 miljoen euro voorziet, terwijl 260 miljoen euro 

geïnvesteerd wordt door private partners. Samen met Michel Casselman, algemeen 

manager van PMV, en de financiële partners ondertekende de minister net voor de 

jaarwisseling het samenwerkingscharter van het Welvaartsfonds. Aanvankelijk dacht 

men op tien tot twintig partners te kunnen rekenen bij de opstart van het fonds, maar 

op 14 december 2020 zetten uiteindelijk 39 partners hun digitale handtekening. 

Dat zegt volgens de minister veel over de motivatie en het enthousiasme om deel 

van uit te maken van dit initiatief. Daar is overigens ook de federale participatie-

maatschappij FPIM bij, die dus mee haar schouders zet onder onze Vlaamse relance.  

 

Door de keuze voor een gefaseerde opstart van het fonds kunnen PMV en haar 

partners nu al starten met de financiering van gezonde Vlaamse bedrijven die daar 

door de coronacrisis nood aan hebben. In een tweede en derde fase wordt het 

fonds zelf juridisch opgericht en zullen, in de loop van 2021, ook de institutionele 

investeerders en particulieren erbij worden betrokken.  
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Handelshuurlening 

 

De handelshuurlening werd specifiek uitgewerkt voor de horeca en de handel, en voor 

de eventsector. Er werden ondertussen al 610 handelshuurleningen goedgekeurd 

voor een totaal kapitaal van 5,2 miljoen euro. Dat betekent volgens de minister 

dat langzaam maar zeker een niet onbelangrijk aantal bedrijven wordt geholpen. 

VLAIO ondersteunt ook bemiddeling tussen huurders en verhuurders. Er zijn al 208 

trajecten aangevraagd. In 23 gevallen hebben die geleid tot een akkoord over 

kwijtschelding.  

 

Om het instrument nog aantrekkelijker te maken voor de verhuurder is sinds dit jaar 

een verruiming van toepassing. Zo zal een lening mogelijk zijn voor vier maanden 

in de plaats van voor twee maanden. Ook de maxima werden fors opgetrokken. 

Sinds begin januari 2021 ontving VLAIO al meer dan tweehonderd nieuwe aanvragen. 

Dat is volgens de minister een zeer opmerkelijke stijging, die deels te verklaren is 

doordat een aantal huurders gewacht heeft op de nieuwe regeling om meteen vier 

maanden aan te vragen en deels ook doordat een aantal huurders nu een uitbreiding 

tot vier maanden aanvraagt. De verruiming slaat aan, concludeert de minister. 

 

Voorschottenregel events 

 

Een volgende maatregel is de voorschottenregeling voor events. Het terugbetaal-

bare voorschot voor organisatoren creëert werkkapitaal om nieuwe evenementen 

voor te bereiden en op te zetten. De verplichting tot terugbetaling vervalt indien 

het event wegens overheidsmaatregelen wordt geannuleerd. Organisatoren kunnen 

tot 60 procent van de totale kosten van het evenement als voorschot aanvragen, 

tot een maximum van 800.000 euro per bedrijf.  

 

VLAIO organiseerde al twee oproepen voor evenementen, wat resulteerde in 143 

goedgekeurde dossiers voor een totaal van 42,5 miljoen euro. De minister toont een 

tabel met de verdeling volgens de aard van het evenement. Ongeveer 45 procent van 

de middelen blijkt naar culturele evenementen te gaan. Toeristische evenementen 

en sport zijn elk goed voor ongeveer een vijfde van het budget. Er is overleg aan 

de gang met de sector over de voorbereiding van een nieuwe oproep in 2021.  

3.3. Relancebeleid 

De minister gaat tot slot in op het relancebeleid. In 2021 wordt het relanceplan 

Vlaamse Veerkracht uitgerold, waarvoor 4,3 miljard euro beschikbaar is. Dat bedrag 

staat in de begroting 2021 op de centrale relanceprovisie ingeschreven.  

 

Zoals al eerder toegelicht werd in de commissie, gaat het voor het beleidsdomein 

EWI over bijna 650 miljoen euro. Vandaag zijn al drie concrete dossiers voor EWI 

door de Vlaamse Regering goedgekeurd voor in totaal 80 miljoen euro.  

 

Het relanceplan voorziet in 100 miljoen euro om de innovatiekracht van ondernemingen 

aan te zwengelen. In 2020 werd een verhoogde instroom vastgesteld van projecten 

van bedrijven voor O&O-steun, wat een goede evolutie is. Om echter te vermijden 

dat de verhoogde instroom al meteen een hap zou nemen uit de courante budgetten 

voor 2021, heeft de Vlaamse Regering beslist dat al een eerste schijf van 30 miljoen 

euro van de 100 miljoen euro relancemiddelen wordt vrijgemaakt. Op die manier 

kunnen alle goede projecten versneld worden ondersteund.  

 

De Vlaamse Regering heeft het Vlaams beleidsplan Bio-economie goedgekeurd, 

waarbij ook werd beslist om begin januari 2021 al een eerste schijf van 10 miljoen 

euro uit de relanceprovisie vrij te maken. In het relanceplan is voor het beleidsplan 

Bio-economie in totaal 20 miljoen euro ingeschreven. 
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Voor ondersteunende maatregelen voor de brexit voorziet het relanceplan in 83 

miljoen euro, waarvan 50 miljoen euro bij VLAIO, 30 miljoen euro bij FIT en 3 

miljoen euro bij VLAM. Wat de 50 miljoen euro voor VLAIO betreft, heeft de 

Vlaamse Regering al vóór het kerstreces van 2020 een actieplan bekendgemaakt. 

 

Conclusie 

 

De minister concludeert dat de strijd tegen het coronavirus nog niet is gestreden. De 

sociaal-economische impact kan op dit moment nog niet ten volle worden becijferd. 

De Vlaamse Regering doet er alles aan om de zorgen van bedrijven zeer goed op te 

vangen. Bedrijven die beperkende maatregelen opgelegd krijgen, kunnen blijvend 

op haar steun rekenen. De Vlaamse Regering probeert empathisch met de zorgen 

om te gaan. 

 

Als dat nodig is, wordt het instrumentarium aangepast. De minister is ervan over-

tuigd dat de geïntegreerde roadmap voor herstel de Vlaamse bedrijven maximale 

kansen geeft om een snelle en goede doorstart te maken. 

II. Bespreking 

1. Vragen en opmerkingen van de leden 

Tussenkomst van Maurits Vande Reyde 

 

Maurits Vande Reyde is onder de indruk van wat de voorbije tijd in het beleidsdomein 

EWI is gerealiseerd. De maatregelen, hun effect en de relance vormen een ware 

krachttoer, die niet altijd de verdiende aandacht krijgt.  

 

De eerste feitelijke gevolgen van de brexit maken duidelijk dat de extra steun aan de 

bedrijven ter waarde van 83 miljoen euro via FIT en VLAIO ook werkelijk nodig is. 

Het lid vertrouwt op een goede opvolging. Verder moedigt hij de minister aan om 

de Vlaamse industrie te vrijwaren van de effecten van de stikstofproblematiek, die 

recent al in de plenaire vergadering ter sprake kwam (Actuele vragen Vl.Parl. 2020-21, 

nr. 227 en 228). Het lid is alvast tevreden dat de minister in de aangekondigde 

stuurgroep zitting heeft.  

 

De globalisatiepremie is een goede en noodzakelijke maatregel, maar zijn fractie is 

bezorgd dat de drempel vrij hoog is. Heel veel bedrijven in de evenementensector 

hebben minder dan vijf werknemers. Ondernemingen met twintig werknemers en 

een omzet van meer dan 25 miljoen euro worden gelijkgesteld met de hoogste 

categorie (van minstens tweehonderd werknemers), terwijl de allerkleinste uit de 

boot lijken te vallen. Betekent dit dat op de grotere bedrijven in de sector wordt 

gemikt? 

 

De minister verdedigde terecht het Vlaams Beschermingsmechanisme als noodzakelijk 

en haalde daarvoor argumenten aan. Het lid voegt aan haar pleidooi nog een argument 

toe uit een studie van de Nationale Bank van december 2020. Die wees uit dat voor 

veel bedrijven de tijdelijke liquiditeitsproblemen dreigden om te slaan in solvabiliteits-

problemen. Die bedrijven zouden dan in een langdurige crisis terechtkomen.  

 

VLAIO is nu al doeltreffend in het opsporen van verschillende vormen van fraude. 

Er is het risico dat bedrijven die voor de coronacrisis al niet gezond waren, toch 

worden ondersteund door het Vlaams Beschermingsmechanisme. Plant VLAIO nog 

bijkomende maatregelen om dat uit te sluiten? 

 

Dat er voor het Welvaartsfonds 39 partners werden gevonden, is geweldig goed 

nieuws. Wanneer mag men de effectieve uitrol van het fonds verwachten? Vanaf 
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wanneer kunnen mensen daarin participeren en kunnen de middelen doorstromen 

naar de ondernemingen? 

 

Kan de minister Maurits Vande Reyde geruststellen dat de aangekondigde aanpassingen 

aan de innovatiesteun – met bijkomende criteria en doelstellingen op het vlak van 

maatschappelijke valorisatie – het bereik niet zullen vernauwen, waardoor bedrijven 

mogelijk uit de boot vallen?  

 

Tussenkomst van Kurt Vanryckeghem 

 

Ook Kurt Vanryckeghem vindt de cijfers indrukwekkend. Het lid wil weten hoe snel 

de steundossiers behandeld worden van de ondernemers die gestart zijn tijdens 

de coronacrisis. Voor de startende ondernemingen is er geen referentie-inkomen 

en moet er op basis van financiële plannen worden gewerkt. Het lid hoort op het 

terrein dat de behandeling van een dergelijk dossier lang kan aanslepen. 

 

Verder informeert hij welke rol de ondernemingen zullen spelen in de tweede, ruimere 

fase van de vaccinatiestrategie, waarin de brede samenleving aan bod komt. Wat 

is de plaats in het scenario van de ondernemingen en sectoren die al een lange, 

verplichte sluitingstijd achter de rug hebben? 

 

Tussenkomst van Rita Moors 

 

Rita Moors stelt vast dat PMV met aan de crisis aangepaste financieringsinstrumenten 

aan de slag gaat. Bij LRM zijn er geen dergelijke aanpassingen bekend. Bedrijven 

die al een lening bij LRM hebben lopen, kunnen bovendien geen beroep doen op 

de aangepaste steunmaatregelen van PMV. Ze kunnen alleen een coronalening 

aanvragen indien de LRM-lening wordt terugbetaald. De Europese Commissie staat 

immers niet toe dat een coronalening wordt benut om een andere lening terug te 

betalen. Niet elk bedrijf is daartoe in staat, waardoor Limburgse bedrijven steeds 

verder in financiële moeilijkheden komen. 

 

Welke concrete oplossingen reikt de minister aan? Hoe zorgt zij ervoor dat onder-

nemingen die reeds ondersteuning van LRM ontvangen, op een gelijke manier wor-

den behandeld en ook toegang krijgen tot de uitgebreide COVID-19-maatregelen 

van PMV? Op welke manier kunnen de maatregelen van LRM en PMV beter worden 

afgestemd? 

 

Tussenkomst van Ludwig Vandenhove 

 

Ludwig Vandenhove sluit zich aan bij de vragen van Rita Moors. Heeft de minister 

al gesprekken met LRM gevoerd? Zijn er plannen om de probleemdossiers op te 

lossen? 

 

Tussenkomst van Caroline Gennez 

 

Caroline Gennez waardeert de globalisatiepremie als overtreffende trap van het 

beschermingsmechanisme. De maatregel gaat in de richting van een sp.a-voorstel over 

een belastingkrediet dat op de vaste kosten wordt berekend. Door de plafonnering 

op 70 of 90 procent van de vaste kosten wordt vermeden dat de overheid lege 

loodsen subsidieert.  

 

Anderzijds heeft de evenementensector nog steeds bedenkingen bij de maatregel, 

zoals al aangehaald werd door Maurits Vande Reyde. Caroline Gennez pleit daarom 

voor meer maatwerk voor deze sector, die veel ondernemingen telt met een andere 

kostenstructuur en een snelle kapitaalrotatie. Het aandeel van hun vaste kosten is 

vaak veel meer dan 15 procent van de omzet. Het lid wil dan ook weten of de 

minister het mogelijk acht om de criteria van de globalisatiepremie te herzien, zodat 
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ook de eventbedrijven er maximaal gebruik van kunnen maken. Is de minister bereid 

om de steunmaatregelen te verlengen na februari 2021? Het ziet er niet naar uit 

dat na februari meer zuurstof aan de evenementensector kan worden gegeven. 

 

Met het oog op transparantie vraagt het lid wanneer er over de kwantiteit en de 

spreiding van de betalingen wordt gerapporteerd. Wordt de ontvangst van overheids-

middelen vergeleken met het aantal faillissementen? Hoeveel wordt er gefinancierd 

uit de coronaprovisie voor 2020 en 2021?  

 

Tussenkomst van Ilse Malfroot 

 

Ook de fractie van Ilse Malfroot vindt dat de minister de coronacrisis goed aanpakt. 

Tegelijk wijst ze erop dat het water de horecazaken en de contactberoepen, waar-

onder de kappers, tot de lippen komt. De steunmaatregelen blijken onvoldoende 

om de vaste kosten te dekken. Zij krijgen weliswaar uitstel van allerlei betalingen, 

zoals RSZ-bijdragen en eventueel handelshuur, maar ooit zullen die toch moeten 

worden uitgevoerd. Hoe langer ze gesloten moeten blijven, hoe moeilijker dat zal 

worden. 

 

Bovendien besliste de Federale Regering dat het overbruggingsrecht vanaf januari 

2021 vermindert. Het lid wil daarom weten hoever het staat met de heropening 

van de horeca en de kapperszaken. Wanneer komt dat op het Overlegcomité? Ilse 

Malfroot wijst erop dat zwaar werd geïnvesteerd, in plexiglas en dergelijke, waar-

door een veilige heropening mogelijk is, zeker van de restaurants. Tegelijk zien de 

mensen in die sector hoe terugkerende reizigers in Zaventem zeer dicht op elkaar 

staan, terwijl zij ondanks investeringen gesloten moeten blijven.  

 

Tussenkomst van Axel Ronse 

 

Axel Ronse wijst erop dat bedrijven al voor de globalisatiepremie in aanmerking 

komen vanaf vijf werknemers. Anderzijds zijn er in de evenementensector ook veel 

bedrijven die wel hoge vaste kosten hebben, maar vooral werken met freelancers 

of onderaannemers. Voor hen zou een oplossing erin kunnen bestaan om te ver-

gelijken met een periode in 2019 en het aantal freelancers en onderaannemers uit 

die periode ook mee te nemen als ijkpunt. Er zijn nog andere oplossingen mogelijk. 

Het lid suggereert specifiek overleg daarover met de eventsector, die toch het 

meest wordt gehinderd door de huidige maatregelen. Het zou immers jammer zijn 

mochten zoveel bedrijven van jonge mensen, met zoveel activa, overkop gaan.  

 

Axel Ronse wijst in dit verband nogmaals op de Nederlandse NOW-maatregel, die 

als een voorbeeld of inspiratiebron kan gelden. Daarover is er in de commissie een 

hoorzitting gepland op 14 januari 2021. 

 

Het lid merkt op dat het aantal besmettingen daalt. Voor zijn fractie is de beste 

steun aan ondernemers nog altijd dat men hen laat ondernemen in de plaats van 

hen te verplichten tot sluiting. Hij pleit ervoor dat Vlaanderen in het Overlegcomité 

altijd maximaal het coronaproof heropenen van bedrijven verdedigt.  

 

Verder wil Axel Ronse weten of ook op Vlaams niveau wordt gekeken hoe de 

evenementensector met zijn knowhow kan betrokken worden in de ondersteuning 

en de uitwerking van de vaccinatiecampagne. 

 

Tussenkomst van Imade Annouri 

 

Imade Annouri, die heel wat ondersteuningsmaatregelen voor de economie terecht 

vindt, vraagt daarnaast ook aandacht voor het mentale aspect. Ondernemers moeten 

ook op dat vlak ondersteund worden om er niet onderdoor te gaan. Het zijn onzekere 

tijden en het lid vangt op het terrein onrustwekkende signalen op.  
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Klopt het dat zelfstandigen hun laatste beschermingspremie uitgekeerd kregen op 

15 november 2020 en dan tot 4 januari 2021 moesten wachten op verdere infor-

matie of ondersteuning? Een dergelijke lange periode kan problematisch zijn. 

 

Hoe wordt gegarandeerd dat de steun naar de juiste bedrijven gaat en niet naar 

degene die voor de crisis toch al niet in goede vorm waren? 

 

Tussenkomst van Andries Gryffroy 

 

Andries Gryffroy kreeg als antwoord op een schriftelijke vraag dat al 1,4 miljard 

euro aan premies werd uitgekeerd. De minister vermeldt nu het bedrag van 1,7 

miljard euro. 

 

Wat de hinderpremie betreft, zouden de tienduizend uitgevoerde controles niet 

minder dan zesduizend terugvorderingen hebben opgeleverd. Mag het lid daaruit 

afleiden dat die controles zeer doelgericht hebben plaatsgevonden?  

 

Tussenkomst van Yves Buysse 

 

Yves Buysse hoort in horecamiddens dat de federale overheid de regeling van het 

overbruggingsrecht vanaf 1 februari 2021 zou verstrengen. De strengere voor-

waarden zouden tot gevolg hebben dat de verkoop van afhaalmaaltijden bemoeilijkt 

wordt, wat een onwenselijk signaal is. Het lid vraagt of de minister haar federale 

contacten kan inzetten om de eventuele verstrenging van het overbruggingsrecht 

te herroepen.  

 

Tussenkomst van Robrecht Bothuyne 

 

Robrecht Bothuyne verwijst op zijn beurt naar het indrukwekkende aantal controles. 

Er gebeurden al zesduizend terugvorderingen. Krijgt de vaststelling van fraude 

door VLAIO een strafrechtelijk vervolg? Hoe gaat men om met dossiers waarin er 

sprake is van bewuste fraude of misleiding?  

 

Welke vragen kregen VLAIO en de helpdesk van FIT in de eerste dagen van de 

feitelijke brexit? Komen veel bedrijven in de problemen? Hoe worden de subsidies, 

voorzien in het plan Vlaamse Veerkracht, geoperationaliseerd?  

 

Het lid is tevreden met de zeer brede samenwerking voor de uitwerking van het 

Welvaartsfonds. Op welke bedrijven en investeringsprojecten zal het fonds focussen 

en welke return mag men verwachten voor de reële Vlaamse economie? 

 

Wat de evenementensector betreft, sluit Robrecht Bothuyne zich aan bij de gefor-

muleerde vragen, bezorgdheden en pleidooien. Freelancers spelen inderdaad een 

belangrijke rol in de sector. Het lid waardeert de twee voorbije oproepen met een 

voorschottenregeling om alsnog evenementen te kunnen organiseren in 2021. Die 

eerste oproepen waren een succes. Wanneer volgt er een derde oproep? 

 

De resultaten van de financieringsinstrumenten van PMV (Winwinlening, achtergestelde 

leningen en waarborgen) zijn indrukwekkend maar in welke mate is er afstemming 

met het federale niveau en zijn bankenregeling? Wordt daarover overlegd met het 

federale niveau? 

 

Ondernemers en zelfstandigen hebben het nu mentaal bijzonder moeilijk. Om het 

hoofd boven water te houden, is voor hen niet alleen financiële ondersteuning be-

langrijk maar ook een perspectief. Versoepelingen zijn in het vooruitzicht gesteld 

wanneer een bepaald niveau van besmettingen en ziekenhuisopnames per dag en 

een lage positiviteitsratio van de testen wordt bereikt. Volgens de projecties zou 

dat niveau in februari 2021 worden bereikt. Er zijn echter berichten dat voor 
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contactberoepen en kappers al eerder een versoepeling mogelijk zou zijn. Robrecht 

Bothuyne pleit ervoor dat op de volgende vergadering van het Overlegcomité af-

spraken worden gemaakt om hen een perspectief te bieden. Een gefaseerde 

exitstrategie kan simultaan met de vaccinatiestrategie worden uitgerold. 

2. Antwoorden 

Minister Hilde Crevits bedankt de commissieleden voor de appreciatie voor het vele 

werk dat door haar kabinet en de administratie werd geleverd. De minister kan 

melden dat VLAIO in 2020 tien keer meer vragen via mail en het 0800-nummer 

heeft gekregen dan in 2019. Die hogere bekendheid en bereikbaarheid van VLAIO 

vindt de minister zeer positief. 

 

De helpdesk voor de brexit is een samenwerking tussen VLAIO en FIT. De helpdesk is 

belangrijk en werd onmiddellijk versterkt. Het dossier met de steunmaatregelen die 

door Vlaamse Regering zijn goedgekeurd, kunnen de commissieleden raadplegen. 

 

De uitwerking van de globalisatiepremie is op dit moment bezig. De minister heeft 

begrip voor de gevoeligheden van de commissieleden. Het doel is in de eerste 

plaats om die bedrijven te steunen die zware verliezen lijden en een belangrijke 

bijdrage leveren aan de werkgelegenheid, vandaar het criterium betreffende het 

aantal werknemers. De uitwerking verloopt in nauwe samenwerking met de sector, 

verzekert de minister. Als er nog wijzigingen nodig blijken om de gewenste doel-

groepen te bereiken, zullen die zeker worden bekeken. De kleinere bedrijven worden 

al geholpen met het Vlaams Beschermingsmechanisme. De globalisatiepremie zou 

inderdaad kunnen worden toegekend vanaf vijf werknemers, wat al een lage drempel 

is. Voor de financiële noden op lange termijn zijn er de achtergestelde leningen van 

PMV, die gezonde bedrijven bij een herstart normaal gezien vrij gemakkelijk kunnen 

aflossen. In elk geval zal worden gemotiveerd waarom in de uitwerking op bepaalde 

vragen wel of niet kan worden ingegaan. De minister neemt de bedenkingen van 

de commissieleden zeker mee. 

 

Het Welvaartsfonds zal juridisch worden opgericht vanaf het tweede kwartaal van 

2021. Dan kunnen eerst de institutionele investeerders aansluiten en daarna de 

particuliere. Er wordt stapsgewijs gewerkt met het oog op de stabiliteit van het 

fonds. Dat er onverhoopt veel interesse is van andere partners dan de PMV, stemt 

de minister bijzonder tevreden. 

 

In antwoord op de vraag over de innovatiesteun stelt de minister dat het zeer 

belangrijk is om de impact van steun te bewaken. De minister krijgt vaak opmerkingen 

en vragen over de maatschappelijke meerwaarde van de steun die aan bedrijven 

wordt gegeven. De nadruk blijft voor de minister liggen op investeringen en werk-

gelegenheid, maar de maatschappelijke impact moet breder worden gewaardeerd. 

De minister houdt ook bijkomende initiatieven achter de hand om erover te waken 

dat meer kmo’s kansen krijgen. Het instrument om de impact te meten, wordt 

thans uitgewerkt en zal nog in de commissie kunnen worden besproken.  

 

Gelet op het hoge aantal aanvragen worden de subsidies aan starters nog vrij snel 

uitbetaald, meent de minister. Hoe dan ook kan nooit zomaar worden uitbetaald, 

zeker als men weet hoe vervelend het is om de premies achteraf bij controle te 

moeten terugvorderen.  

 

Wat het hoge terugvorderingspercentage betreft, bevestigt de minister dat de controles 

gericht zijn. Er zijn risicogroepen, zoals bedrijven in moeilijkheden. Door de koppeling 

van databanken kan duidelijk worden welke bedrijven gevoelig zijn voor onterecht 

uitbetaalde steun, of het nu om fouten dan wel om misbruik gaat. Dat verklaart 

waarom de tienduizend controles aanleiding gaven tot zesduizend terugvorderingen. 
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Het is niet de eerste keer dat het probleem van de Limburgse bedrijven aan de 

orde wordt gesteld. De minister is in onderhandeling met de raad van bestuur van 

LRM en heeft het vaste voornemen om het probleem op te lossen. Zij verwacht nu 

snel een uitkomst. 

 

De evenementensector inschakelen in de vaccinatiestrategie is een zeer interessant 

denkspoor. Aanvullend suggereert de minister zelf om de medische vrije beroepen 

en de bedrijfsartsen in te schakelen bij de grootschalige vaccinaties. 

 

Vlaanderen kan geen belastingkrediet verlenen aan vennootschappen. Zoals gezegd 

zijn de criteria voor de globalisatiepremie op dit moment in uitwerking. De minister 

herhaalt wel dat er duidelijk voor gekozen is om bedrijven met grote werkgelegenheid 

te beschermen.  

 

Het Vlaams Beschermingsmechanisme is dus verlengd voor januari en februari 2021. 

De Vlaamse Regering hoopt dat de bedrijven daarna zelf inkomsten zullen kunnen 

genereren. Ze herinnert eraan dat tot nu toe de maatregelen steeds tijdig werden 

verlengd wanneer dat nodig bleek om bedrijven zekerheid te kunnen geven. 

 

Is de steun voldoende? Het is volgens de minister onmogelijk om alle vaste kosten 

over te nemen, maar er wordt gezocht naar een faire tegemoetkoming. Na de 

eerste fase, met de hinderpremie, was iedereen het eens dat de forfaitaire, gelijke 

steun voor iedereen niet altijd goed was, zeker indien die voor een lange periode 

wordt uitbetaald. In de plaats daarvan is nu gekozen voor steun op basis van de 

omzet. Daarnaast blijft het federale overbruggingsrecht voor zelfstandigen gelden, 

evenals de tijdelijke werkloosheid. Voor bedrijven met een grote omzet en veel 

personeel zijn nu bovendien de plafonds opgetrokken. 

 

Het overbruggingsrecht is inderdaad een federale bevoegdheid. De minister hoopt 

dat het overleg met de sectoren goed verloopt en alle kansen krijgt. 

 

Ook in 2021 is 1 miljard euro beschikbaar op de centrale coronaprovisie. Dat budget 

wordt op geregelde tijdstippen verdeeld in functie van de maatregelen die de Vlaamse 

Regering goedkeurt. 

 

De minister wil de situatie van de freelancers zeker bekijken, maar ze wijst erop 

dat freelancers ook al steun krijgen als zelfstandige ondernemers.  

 

De minister sluit zich graag aan bij de vraag om aandacht voor het mentale welzijn 

van de ondernemers. Ze wijst op de gevoelige verhoging van de middelen voor 

Dyzo, tot 710.000 euro. De minister gaf ook de opdracht om met alle partners van 

het contract Ondernemerschap in gesprek te gaan. Die partners zouden bij elk 

contact met een ondernemer de reflex moeten hebben om door te verwijzen naar 

onder meer Dyzo, dat belangrijk werk verricht. Wat ondernemers nu meemaken, 

is inderdaad ongezien en leidt tot onzekerheid en twijfel bij hen.  

 

In het beschermingsmechanisme is gekozen voor aanvraagmomenten bij elke af-

gelopen referentieperiode van zes weken. Men kan omzetverlies immers niet van 

tevoren inschatten. Het is echter niet zo dat ondernemers maanden moet wachten 

op de volgende uitbetaling van steun. 

 

In de regelgeving is vastgelegd dat ondernemingen in faling niet in aanmerking komen. 

Er moet omzet geweest zijn, wat economische activiteit garandeert. Daarop wordt ook 

gericht gecontroleerd. De VLAIO-controleurs blijken goed de foutieve uitbetalingen op 

te kunnen sporen. Anderzijds zijn er wel veel betwistingen van de terugvorderingen. 

Daarom is ondertussen bepaald dat ondernemingen niet eerst de teruggevorderde 

steun moeten terugbetalen voor ze nieuwe steun voor omzetverlies kunnen aanvragen, 

en wordt voorzien in de mogelijkheid tot verrekening. Een onterecht uitbetaalde 



16 621 (2020-2021) – Nr. 1 

Vlaams Parlement 

hinderpremie moet dus nu niet meer worden terugbetaald vooraleer de eventuele 

omzetsteun wordt uitgekeerd. 

 

De minister heeft de meest recente gegevens over de uitbetaalde steun aan de 

commissie toegelicht, inbegrepen de steun in het kader van het Vlaams Beschermings-

mechanisme. In het algemeen wijst ze erop dat cijfers in antwoorden op schrifte-

lijke vragen snel verouderd zijn door het hoge tempo van de ontwikkelingen. De 

laatste week alleen werd er bijvoorbeeld voor een bedrag van 43 miljoen euro 

uitbetaald. 

 

Het Welvaartsfonds is een co-investeringsmechanisme tussen PMV en de partners. 

Bedrijven kunnen nu al bij PMV of een van de partners aankloppen voor financie-

ring, waarna individueel of samen onder het label Welvaartsfonds financiering kan 

worden aangeboden. Later wordt het, zoals gezegd, een fonds en wordt de werking 

verruimd. 

 

Er is beslist om op heel korte termijn een nieuw bankenoverleg te organiseren. 

 

Vooraleer tot de derde oproep inzake voorschotten voor evenementen over te 

gaan, wil de minister eerst een goed zicht hebben op de context en het kader. Dat 

wordt nu bekeken met de sector.  

 

Van de brexithelpdesk kwamen nog geen gegevens over het aantal vragen, maar 

evenmin signalen van overbelasting. Tussen kerstmis 2020 en nieuwjaar 2021 waren 

er slechts een paar vragen. Dat is te verklaren door de genomen voorzorgen, heel 

veel goederen werden verhandeld voor 31 december 2020. De minister verwacht 

wel een forse toename van het aantal vragen in de komende weken. De minister 

is steeds bereid hierover verder van gedachten te wisselen met de commissie. 

 

Tot slot treedt de minister bij dat perspectief voor ondernemers een van de grote 

zorgen van vandaag is. De contactberoepen zijn de allereerste groep die aan bod 

komt bij een eventuele versoepeling, dat is al afgesproken in het Overlegcomité. 

Anderzijds bleek uit een recente studie, die op het Overlegcomité werd besproken, 

dat het uitoefenen van contactberoepen wel degelijk voor overdracht van het virus 

zorgt. Heropening vereist dan ook de zekerheid dat het op basis van de cijfers 

medisch verantwoord is, evenals overleg met de sector over eventuele extra voor-

waarden. De minister houdt de vinger aan de pols, zonder vandaag beloften te 

kunnen doen. 

3. Replieken 

Maurits Vande Reyde is tevreden dat de minister de uitwerking van de globalisatie-

premie nog zal bekijken. Hij merkt nog op dat de huidige bedragen van de globalisatie-

premie onevenwichtig zijn op het vlak van steun per werknemer. In de categorie 

70 procent omzetverlies komt een bedrijf met zes medewerkers aan 5000 euro 

steun per medewerker. Met twintig medewerkers en een omzet van meer dan 25 

miljoen euro komt een onderneming aan 50.000 euro per medewerker, of tien keer 

meer, terwijl freelancers uit de boot vallen. Bekeken per medewerker is er volgens 

het lid dus een groot onevenwicht in de steun. 

 

Tom Ongena verwijst naar de problemen bij de Hulpkas voor Werkloosheidsuitkeringen. 

Mensen in tijdelijke werkloosheid moeten rekening houden met een lange wachttijd 

voor de uitkeringen die door deze instelling worden betaald. Dit is een federale 

bevoegdheid, maar wel met een mogelijke negatieve impact op de Vlaamse wens 

om tijdelijk werklozen snel door VDAB te laten contacteren en hen een opleidings-

aanbod te doen. Kan de minister haar politieke gewicht gebruiken om bij haar 

federale collega aan te dringen om het probleem van de late betalingen op te lossen? 
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Axel Ronse sluit zich aan bij dit pleidooi van Tom Ongena. Wat betreft de freelancers 

ging zijn opmerking over het feit dat vele bedrijven in de eventsector werken met 

freelancers en onderaannemers. Hij suggereerde de mogelijkheid die te beschouwen 

als werknemers van het bedrijf bij het berekenen van de globalisatiepremie. Maar 

het lid is tevreden dat de minister de premie nog verder wil bekijken. 

 

Het lid wijst ook op de quarantainemaatregelen voor uit het buitenland terugkerende 

werknemers. Vele bedrijven zullen daarvan de gevolgen ondervinden en ook dat 

moet met de federale minister van Werk worden bekeken.  

 

Minister Hilde Crevits repliceert dat de berekening van Maurits Vande Reyde inzake 

de globalisatiepremie niet volledig juist is. Het maximum aan steun blijft immers 

altijd beperkt tot 10 procent van de omzet. Ze neemt de opmerkingen van de 

commissieleden echter mee. 

 

De situatie bij de federale Hulpkas voor Werkloosheidsuitkeringen is inderdaad 

zorgwekkend en dat werd al aangekaart op het maandelijks overleg met het kabinet 

van federaal minister Pierre-Yves Dermagne, die zich bewust is van de problematiek. 

Vaak blijkt de onvolledigheid van het dossier, zoals het ontbreken van het rekening-

nummer of andere gegevens, de oorzaak van de niet-uitbetaling. De federale minister 

zegt extra personeel te hebben toegevoegd aan de diensten. Het kan inderdaad 

niet dat de instelling waarbij men is aangesloten bepaalt of men als tijdelijk werkloze 

al dan niet een uitkering krijgt. 

 

Yves Buysse stelt vast dat de minister op zijn vraag over het overbruggingsrecht 

antwoordt dat dit federale materie is, maar anderzijds wel ingaat op vragen van 

andere commissieleden over de uitkeringen voor tijdelijk werklozen. 

 

Minister Hilde Crevits antwoordt dat ze inzake het overbruggingsrecht wel degelijk 

heeft verwezen naar het lopende overleg met de sectoren en dat ze hoopt dat dit 

overleg alle kansen krijgt. 

 

 

Robrecht BOTHUYNE, 

voorzitter 

 

Kurt VANRYCKEGHEM, 

verslaggever 
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Gebruikte afkortingen 

bbp bruto binnenlands product 

EWI Economie, Wetenschap en Innovatie 

FIT Flanders Investment & Trade 

FPIM Federale Participatie- en Investeringsmaatschappij 

kmo kleine of middelgrote onderneming  

LRM Limburgse Reconversiemaatschappij 

NOW Noodmaatregel Overbrugging voor Werkgelegenheid 

O&O onderzoek en ontwikkeling 

PMV ParticipatieMaatschappij Vlaanderen 

PMV/z ParticipatieMaatschappij Vlaanderen voor zelfstandigen 

RSZ Rijksdienst voor Sociale Zekerheid 

UNIZO Unie van Zelfstandige Ondernemers 

VDAB Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding 

VLAIO Agentschap Innoveren en Ondernemen 

VLAM Vlaams Centrum voor Agro- en Visserijmarketing 

vzw vereniging zonder winstoogmerk 


